



罪案舉報
CRIME REPORT

提供消息者資料

Informant's Particulars

姓名 _____ 聯絡電話號碼 _____
Name _____ Contact Phone No. _____

通訊地址 _____
Correspondence Address _____

電郵地址 _____
E-mail Address _____

罪案資料

Crime Information

日期及時間 _____
Date & Time _____

地點 _____
Place _____

內容 _____
Information _____

涉嫌人物/公司資料

Particulars of Suspect / Company

姓名/公司名稱 _____ 年齡 _____ 性別 _____
Name _____ Age _____ Sex _____

地址 _____
Address _____

電話號碼 _____
Phone No. _____

其他 _____
Others _____

G.P.O. Box 1166 Hong Kong
香港郵政總局信箱 1166 號

商業回郵牌號：5346
BUSINESS REPLY SERVICE LICENCE NO. 5346

NO POSTAGE
NECESSARY IF
STAMP
POSTED IN
HONG KONG
如在本港投寄
毋須貼上郵票

POSTAGE
WILL BE
PAID BY
LICENSEE
郵費由持
牌人支付

收集個人資料聲明

- (1) 你沒有責任在表格內提供你的個人資料。
- (2) 如果你願意提供個人資料，有關資料只會用於防止或偵查罪行的目的。
- (3) 你的個人資料或會轉交其他政府部門或決策局，以達到上述目的。
- (4) 如你所提供的資料未能用作上述目的，我們會與你聯絡。我們或會徵求你同意，將你的個人資料轉交負責處理你所舉報事項的其他政府部門或非政府組織。
- (5) 根據個人資料（私隱）條例，你有權查閱及要求更正你的個人資料。
- (6) 查閱或更改你的個人資料，請致函：

香港海關
內務行政科行政主任（人事）3
香港北角渣華道222號
海關總部大樓31樓

Personal Information Collection Statement

- (1) You are not obliged to provide your personal data in this form.
- (2) If you choose to do so, it will be used for the purposes of the prevention and detection of crime.
- (3) Your personal data may be transferred to other Government departments or bureaux in furtherance of the purposes listed above.
- (4) Where the information provided cannot be used for the purposes listed above, we will contact you. We may also seek your consent for your personal data to be transferred to other Government departments or non-government bodies responsible for addressing the issues you have raised.
- (5) Under the Personal Data (Privacy) Ordinance, you have a right of access to your personal data and to request its correction.
- (6) Should you wish access to your personal data or to correct it, you should write to:

Customs and Excise Department
Office of Departmental Administration
Executive Officer (Personnel)3
31/F, Customs Headquarters Building
222 Java Road, North Point, Hong Kong

請填寫此郵東舉報有關下列事項：

- (1) 供應大規模毀滅武器；
- (2) 不安全玩具、兒童產品及消費品；
- (3) 秤量不準確（呢秤）；
- (4) 虛報產地來源；
- (5) 不良營商手法（具威嚇性的營商行為、不當地接受付款等）；
- (6) 無牌經營金錢服務（外幣找換、滙款等）；
- (7) 在香港以高於核准公布零售價出售應繳汽車首次登記稅的車輛；
- (8) 走私、非法製造、販賣或管有以下物品：
 - 戰略物品
 - 淫褻及不雅物品
 - 毒品（海洛英、氯胺酮、可卡因、大麻等）
 - 受管制化學品（乙酸酐、麻黃鹼、假麻黃鹼等）
 - 盜版、冒牌及附有虛假商品說明貨品
 - 未完稅之煙草、酒類、甲醇及碳氫油類（汽油、有標記油類等）
 - 未列艙單貨物

舉報有關罪案資料，亦可致電海關舉報熱線（24小時服務），電話 (852) 2545 6182。

香港海關設有舉報獎勵計劃。任何人士提供消息協助海關緝獲毒品、未完稅物品、侵犯版權物品、冒牌藥物及走私貨物等皆有可能獲發獎金，惟提供消息者須先作登記手續及舉報資料須符合有關計劃的規定。如欲進一步了解舉報獎勵計劃的詳情，請致電海關舉報熱線 (852) 2545 6182。

Please use this form to report crime on the following:

- (1) provision of services pertaining to weapons of mass destruction;
- (2) unsafe toys, children's products and consumer goods;
- (3) short weights or measures;
- (4) origin fraud;
- (5) unfair trade practices (aggressive commercial practices, wrongly accepting payment, etc.);
- (6) unlicensed money service (exchange of foreign currencies, remittance, etc.);
- (7) selling a motor vehicle subject to the First Registration Tax in Hong Kong at a price higher than the approved published retail price;
- (8) smuggling activities, illegal manufacturing, possession of or trafficking in the following articles:
 - strategic commodities
 - obscene and indecent articles
 - dangerous drugs (heroin, ketamine, cocaine, cannabis, etc.)
 - controlled chemicals (acetic anhydride, ephedrine, pseudoephedrine, etc.)
 - pirated goods, counterfeit goods and goods with false trade descriptions
 - dutiable tobacco, liquor, methyl alcohol and hydrocarbon oil (motor spirit, marked oil, etc.)
 - unmanifested cargo

You can also report crime to the Customs Information Hotline (24-hour Service) at telephone (852) 2545 6182.

There are Reward Schemes in place. Any persons who provide information leading to the seizure of dangerous drugs, dutiable commodities, pirated goods, counterfeit medicine and general smuggled articles, etc. may be rewarded. To become eligible, information providers must register with the department and the information they provide must fulfill the conditions of the relevant schemes. If you wish to know more about the Reward Schemes, please call the Customs Information Hotline (852) 2545 6182.